
Vergadering Statencommissie op woensdag 6 maart 2024 
 
Agendapunt 5. Ingekomen stukken 
 
In het presidium is afgesproken deze vragen schriftelijk in te dienen en de dinsdag voor 9.00 uur 
voorafgaand aan de vergadering in te leveren. De betreffende gedeputeerde kan de vraag vervolgens 
mondeling beantwoorden in de commissie of aangeven dat dit schriftelijk gaat gebeuren.  
 
 
A.1. Prestatieovereenkomst provincie Drenthe en Prolander (GS-brief van 9 januari 2024) 
 
Fractie Volt 
De prestaties hebben voornamelijk betrekking op de realisatie van het Natuurnetwerk Nederland 
(NNN) door functieverandering en inrichting. Het betreft een restopgave van 6.488 hectare in te 
richten NNN. Hiervan moet nog 2.100 hectare worden verworven. De opgave is om het NNN in 2027 
te realiseren. De vraag die Volt heeft: Hoe moeten wij de opgave van NNN zien in relatie met dit 
ingekomen stuk A1. 
 
Reactie gedeputeerde 
 
 
A2. Vervolg verkenning themapark Puy du Fou in gemeente Meppel (GS-brief van 10 januari 

2024) 
 
Fractie ChristenUnie 
Puy du Fou: Het college leek verrast te zijn door de mededeling van Puy de Fou om geen vervolg te 
geven aan de verkenning in Drenthe. Los van de vraag of we dit besluit van Puy de Fou jammer of 
niet jammer moeten vinden, wil de ChristenUnie graag een reflectie of evaluatie van het college 
ontvangen over dit proces, waarin ze ingaat op vragen als: hoe kan het dat dit niet gelukt is, wat heeft 
deze verkenning gekost en welke leerpunten kunnen we hieruit trekken. Met de wens om meer 
dagrecreatie toe te voegen aan het aanbod kan het immers zomaar zijn dat we vaker met dit soort 
processen te maken krijgen. Is het college hiertoe bereid?  
 
Reactie gedeputeerde 
 
 
A.5. Reactie op brief 12 december 2023 van VOLE inzake Financiële onderbouwing Strategie 

Groningen Airport Eelde 2024-2033 (afschrift GS-brief van 16 januari 2024 aan 
Vereniging Omwonenden Luchthaven Eelde) 

 
Fractie GroenLinks 
Deze brief aan de vereniging omwonenden luchthaven Eelde is in onze ogen niet toereikend aan de 
inzet deze belangenorganisatie toont. Wij verwachten van het college dat zij VOLE beschouwt als een 
volwaardige gesprekspartner.  
- In hoeverre ziet het college de toekomstige relatie voor zich met VOLE? 
 
Reactie gedeputeerde 
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A.7. Bijdragen van het Rijk inzake oliewinning en afvalwaterinjectie Schoonebeek (GS-brief 
van 22 januari 2024) 

 
Fractie ChristenUnie 
Oliewinning Schoonebeek: inmiddels is het commissiedebat geweest in de Tweede Kamer. De 
notulen daarvan lezend, wordt de ChristenUnie wel bevestigd in het gevoel dat we als PS en GS ook 
echt zelf goed moeten weten hoe we staan in dit dossier. Daar zullen we straks ook verder over 
spreken bij het agendapunt over de mijnbouwactiviteiten in onze provincie. Voor nu willen we GS 
vragen of ze ons een ‘stand van zaken-brief’ kunnen sturen, en willen we de vraag stellen of het ook 
zinvol kan zijn om hier eens met elkaar als PS en GS over door te spreken. 
 
Reactie gedeputeerde 
 
 
A8. Stand van zaken van het project Drentse Zonneroute A37 (GS-brief van 23 januari 2024) 
 
Fractie VVD  
De Drentse Zonneroute A37 kan een belangrijke bijdrage kan leveren aan onze duurzame 
energievoorziening. Gezien de toenemende vraag naar elektriciteit en de druk op ons netwerk, zijn er 
echter zorgen over de capaciteit en de gevolgen voor lokale bedrijven en bewoners. 
- Wat zijn de gevolgen voor de Zonneroute A37 als de geplande onderstations in Veenoord en 

Hoogeveen vertraging oplopen? 
- Kan GS de aansluiting van bedrijven en particulieren op het net garanderen, ondanks de 

toevoeging van de Zonneroute en de mogelijke vertraging van de onderstations? 
 
Reactie gedeputeerde  
 
 
A.15. Regionale programmeringsafspraken bedrijventerreinen (GS-brief van 30 januari 2024) 
 
Fractie JA21 
Stuk gaat vooral om het proces en de conclusie dat 10% extra ruimte wordt ingepland. Het stuk gaat 
daarbij niet over grote ruimte- en energievragers. Neem datacenters. Die leveren nauwelijks 
werkgelegenheid op en slokken fors stroom op. Had liever een keer gelezen en gehoord hoe GS 
daarin staat, 
- Vraag aan GS: Is er aandacht/ beleid voor of liever tegen niet gewenste datacenters die voor 

weinig werkgelegenheid zorgen maar weer wel voor netcongestie? 
 
Fractie D66 
In de vorige collegeperiode is besloten dat inbreiding bij bestaande bedrijventerreinen voor uitbreiding 
zal gaan. Nu wordt er alleen gesproken over ondersteuning vanuit de provincie bij het benutten 
inbreidingspotentieel door gemeenten. D66 gaat ervan uit dat het besluit inbreiding voor uitbreiding 
ook van toepassing is bij de regionale programmeringsafspraken. 
- Brengt GS dit ook actief in? 
 
Reactie gedeputeerde 
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A.16. Afdoening toezegging Ruimtelijk voorstel Drenthe (NOVEX) (GS-brief van 30 januari 
2024) 

 
Fractie ChristenUnie 
In het ruimtelijk voorstel Drenthe, dat is ingediend bij het ministerie, leest de ChristenUnie dat de 
realisatie van de Nedersaksenlijn nog steeds genoemd staat onder het kopje ‘Agendapunten richting 
2050’. Er staat ‘Realisatie Nedersaksenlijn, zo snel mogelijk na 2030’ (pag. 39). In de commissie is 
door GS aangegeven dat dit per abuis fout in het stuk gekomen is, en dat het onder het kopje 
‘Agendapunten 2030/2040’ zou worden gezet. De letterlijke woorden van de gedeputeerde waren ‘[…] 
dat gaan we corrigeren, want dat moet echt 2030 zijn. Dat is niet oké […]’. Mijn fractie vindt het 
teleurstellend dat zo’n eenvoudige correctie niet is opgepakt. 
- Hoe kan het dat iets eenvoudigs als deze correctie niet is doorgevoerd in het definitieve 

document, en zijn er meer toegezegde zaken niet verwerkt in het definitieve document? 
 
Reactie gedeputeerde 
 
 
A.18. Stand van zaken co-vergisters (GS-brief van 6 februari 2024) 
 
Fractie ChristenUnie 
De stand van zaken co-vergisters wil de fractie ChristenUnie graag agenderen voor de volgende 
commissievergadering. En een creatieve gedachte: wellicht kan het gecombineerd of separaat maar 
aansluitend geagendeerd worden op agendapunt 19, extra provinciale inzet ondermijnende 
criminaliteit, van de commissievergadering van 20 maart. 
 
 
A.21 Zienswijze Notitie Reikwijdte en Detailniveau (NRD) en Participatieplan voor het 

Nationaal Programma Ruimte voor Defensie (NPRD) (afschrift GS-brief van 6 februari 
2024 aan het ministerie van Defensie) 

 
Fractie PvdA 
College stuurt een zienswijze richting minister Ollongren betreffende het Nationaal Programma Ruimte 
voor Defensie. Op de laatste pagina lezen wij de volgende zin:  
“Bovendien zien wij kansen voor militair medegebruik van Groningen Airport Eelde (GAE). 
Dit zouden we graag samen met u en GAE nader verkennen.” 
 
Deze zin baart onze fractie zorgen omdat in het verleden altijd is aangegeven dat GAE niet in beeld is 
voor militaire activiteiten. Daarom vragen wij het College toe te lichten wat hier aan de hand is. 
 
Reactie gedeputeerde 
 
 
A.30. Evaluatie project Duurzame Melkveehouderij Drenthe (GS-brief van 29 februari 2024) 
 
Fractie Volt 
Dit project welke is gestart in 2015 is zeer succesvol waarbij Drenthe een voorbeeld is voor andere 
provincies. Het draagt bij om doelsturing te verankeren in eenduidig en transparant beleid. Beleid dat 
bijdraagt aan een duurzame en toekomstbestendige landbouw en natuur. De vraag die Volt heeft: Kan 
GS aangeven hoe groot het aandeel van dit project is ten opzichte van de gehele opgave die wij in 
Drenthe hebben. 
 
Reactie gedeputeerde 
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B.13. Brief van de gemeente Noordenveld van 6 december 2023 over Subsidie 
 
Fractie GroenLinks 
In hoeverre wordt deze brief (met vraag) van de gemeente Noordenveld meegewogen in de verdere 
uitwerking van de Sociale Agenda? 
 
Fractie ChristenUnie 
Subsidievraag gem. Noordenveld – Heeft het college deze brief ook ontvangen? We horen graag het 
advies van GS over de afhandeling van deze brief. 
 
Reactie gedeputeerde 
 
 
B.26. Brief van Stichting Natuurbeschermingswacht en Vereniging Meten=Weten van 

3 februari 2024 over Bollenteelt: hetze of kennisgebrek 
 
Fractie JA21 
- Heeft GS de brief van de natuurbeschermingswacht en meten=weten ook zo geïnterpreteerd dat 

hiermee nog steeds niet is vastgesteld of er sprake van een “hetze” is? 
De rechters die meer tijd hebben zitten in hun juridische opleiding dan in de toxicologie spreken van 
“niet uitgesloten significante effecten” a) dan is er niets bewezen: er is gemeten maar er is geen norm 
aan te hangen wat is immers precies mogelijk significant? kortweg: we weten het niet, en dan maar 
roepen dat het verboden moet zijn.. is iets wat inderdaad wel als “hetze” wordt gedefinieerd. 
 
Fractie D66 
Een indrukwekkend overzicht met informatie die het gebruik van gewasbeschermingsmiddelen 
betreffen. 
Inmiddels is bekend dat op de ES in Diever, grenzend aan woonbebouwing, basisschool de Singelier 
en Scholengemeenschap Stad en Esch lelies geteeld gaan worden.  
- Is GS bereid, ter voorkoming van nieuwe procedures, nu met de teler in gesprek te gaan om hier 

teelt/spuitvrije zones te hanteren? 
 
Reactie gedeputeerde 
 
 
B.30. Brief van Drentse Voedselbossen en Voedselbosloket van 9 februari 2024 over Korte 

inkijk op Jaarslag 
 
Fractie D66 
Complimenten voor de betrokken leden bij de Voedselbossen. 
In de vastgestelde nota bomen en bossenstrategie is ook de door D66 bepleitte Agro Forestry 
opgenomen. 
- Wat is de stand m.b.t. de ontwikkeling van Agro Forestry? 
 
Reactie gedeputeerde 
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B.34. Afschrift brief van de heer W. Hilhorst en de heer H. Strating van 28 februari 2024 over 
Gevolgen bedrijfsvoering agrariërs in de grondwaterbeschermingsgebieden  

 
Fractie JA21 
1. Met name: de conclusies uit het rapport van vorig jaar: “wur en countis” met name het onderdeel: 

maatregelen en compensatie. 
2. Nitraat in water van opgepompt “oud water”: er wordt gesuggereerd “we beginnen niet bij nul” dus 

lastiger om dan afgevoerd (gebruikt) water onder normen te houden. 
3. Vraag naar Compensatie per m3 drinkwater bij wijzigingen naar andere gewassen. 
4. Nieuwe gewasbeschermingsmiddelen zijn niet of nauwelijks meer te koop, dus kans op mislukte 

oogst wat weer hogere nitraatwaarden kan geven. 
 
- Vraag aan GS: Gaat GS iets doen met de suggesties en wetenswaardigheden uit deze brief? 
 
Fractie BBB 
- Is het college van GS er van op de hoogte, dat de agrariërs die nabij 

grondwaterbeschermingsgebieden ondernemen, door de vele wet- en regelgeving, een 
sombere toekomst zien en kan het college aangeven wat zij met de brief gaan doen? 

 
Reactie gedeputeerde  
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